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SKRIFTLIG FORESPØRGSEL E-0662/09
af Kinga Gál (PPE-DE)
til Kommissionen

Om: Korrekt brug af Schengenfonden i Ungarn

Offentligheden i Ungarn følger "vandkanonsagen" med stor interesse og ønsker snarest at vide 
sandheden om denne sag. Gennem 2006, 2007 og 2008 fastholdt den ungarske regering, at den 
havde købt vandkanoner af Schengenfonden på grundlag af en offentlig indkøbsprocedure, som 
ligeledes blev nævnt i Public Procurement Bulletin. Den 22. oktober 2007 brugte politiet de nye 
vandkanoner til at sprede menneskemængder i Budapests gader.

I december 2008 meddelte justitsminister Tibor Draskovics imidlertid, at der ikke var gjort regnskab for 
købet af Schengenfonden. Den 13. januar 2009 meddelte kommissær Jacques Barrot, at 
vandkanonerne ikke var blevet købt af Schengenfonden.

Den 14. januar 2009 meddelte statssekretæren i justitsministeriet, at fra foråret 2008 tegnede den 
ungarske regering sig for købet af vandkanoner fra Ungarns andel af Schengenfonden.

Jeg ønsker at spørge, om Kommissionen undersøgte, hvilken fond betalingerne blev foretaget fra, og 
om de foreløbige oplysninger var relevante for gennemførelsen af det offentlige indkøb?

Såfremt regeringen som følge af undersøgelsesproceduren stadig finder, at dens oversigter og 
fakturaer, som ikke stemmer overens med ovenstående, er relevante, hvordan kan den da forene 
dette med regeringens talsmands meddelelse fra januar 2009, om at vandkanonerne blev købt fra 
Ungarns andel af Schengenfonden? Har Kommissionen undersøgt denne sag med henblik på at finde 
frem til sandheden om spørgsmålet om vandkanonerne?

Offentligheden er berettiget til at se dette problem løst snarest muligt. Jeg mener derfor, at det er 
vigtigt, at Kommissionen svarer detaljeret på spørgsmålene fra de journalister, som følger sagen.


